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Č. j.: UPCE/karek/00000734/2025 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 17. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 21. ledna 2025 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 34 senátorů z celkového počtu 41 (viz příloha).  

(21 senátorů přítomno prezenčně, 13 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

5. Plán realizace Strategického záměru Univerzity Pardubice na rok 2025. 

6. Vyhlášení doplňovacích voleb ve volebním celku Fakulty zdravotnických studií a 

Dopravní fakulty Jana Pernera Univerzity Pardubice. 

7. Návrh I. změn Statutu Fakulty filozofické Univerzity Pardubice. 

8. Různé. 

 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 34 senátorů. 

 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 17. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. Předseda 

dr. Bělina informoval, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla jmenovitě kontrola 

senátorů přihlášených online. Bylo sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost AS UPCE a 

schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. 

 

Před zasedáním dr. Bělina informoval o změnách týkajících se členství v AS UPCE. Sdělil, že 

ke dni 31. 12. 2024 rezignoval na post senátora zástupce Fakulty filozofické UPCE dr. Ondřej 

Sikora. Podle výsledků voleb do AS UPCE v roce 2022 byla oslovena dle seznamu náhradníků 

dr. Zdenka Šándorová, která se ujala funkce senátorky za akademické pracovníky Fakulty 

filozofické. Fakulta filozofická nemá v současnosti žádné náhradníky z řad akademických 

pracovníků.  
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V říjnu 2024 bylo ukončeno studium Anděle Kašparové, zástupkyni studentů z Fakulty 

zdravotnických studií v AS UPCE a dne 18. 1. 2025 rezignoval na post senátora také David 

Hoffman, zástupce studentů za stejnou fakultu. Fakulta zdravotnických studií tak nemá 

na seznamu náhradníků žádné další jméno. Proto je potřeba vyhlásit doplňovací volby v tomto 

celku.  

O slovo se přihlásila Mgr. Lavrenčíková s požadavkem, aby bylo na program dnešního zasedání 

AS UPCE zařazeno také vyhlášení doplňovacích voleb ve volebním celku Fakulty filozofické. 

S tímto návrhem dr. Bělina souhlasil. 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Mgr. Pavel Brebera, Ph.D., a Ing. Jan Panuš, Ph.D., byli 

schváleni následným hlasováním.  

 

Hlasování se účastnilo 34 senátorů. 

Výsledek hlasování: 32 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 34 senátorů. 

Výsledek hlasování: 32 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

 

Hlasování v bodě 1 a 2 proběhlo současně. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 17. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu 

i vnějších webových stránkách. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a požádáni 

o případné doplnění programu.  Jediným návrhem na doplnění programu zasedání byl výše 

zmíněný požadavek Mgr. Lavrenčíkové o rozšíření bodu 6 programu o vyhlášení doplňovacích 

voleb také ve volebním celku Fakulty filozofické. 

 

Bod 6 programu zasedání byl následovně upraven:  

Vyhlášení doplňovacích voleb ve volebním celku Fakulty zdravotnických studií, Dopravní 

fakulty Jana Pernera a Fakulty filozofické Univerzity Pardubice. 

 

 Dr. Bělina vyzval senátory k hlasování. 

 

14:16 se připojili online MgA. Adéla Škrabalová a prof. Mgr. Martin Čapský, Ph.D. (celkem 

36 senátorů, 21 prezenčně, 15 online). 
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Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 36 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 

 

4. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice.  

Dr. Bělina uvedl bod č. 4 programu a stručně informoval přítomné o proběhlé činnosti 

předsednictva AS UPCE. Informoval, že jednou z činností byla příprava programu zasedání 

AS UPCE. Dále zmínil, že proběhla setkání předsedy AS UPCE s ombudsmankou UPCE 

dr. Labudovou a také s pracovníky Kariérního centra.  Dr. Bělina dále informoval o setkání 

Fóra předsedů akademických senátů na VŠB-TUO v Ostravě ve dnech 28.–29. listopadu 2024. 

Podrobnější informace k tomuto tématu pak sdělí v bodě 8. Různé. Dále pak informoval o účasti 

na konferenci na Právnické fakultě Masarykovy univerzity v Brně, kde byla diskutována novela 

Zákona o vysokých školách. V neposlední řadě dr. Bělina informoval o účasti členů 

předsednictva na jednáních komisí AS UPCE a také o jednání s vedením univerzity. Na závěr 

předseda informoval o harmonogramu zasedání AS UPCE pro rok 2025, s nímž byli senátoři 

seznámeni. 

5. Plán realizace Strategického záměru Univerzity Pardubice pro rok 2025. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 5 a předal slovo předkladateli návrhu rektorovi prof. Čapkovi. Rektor 

podal základní informace a poté požádal garantku návrhu doc. Černohorskou, aby představila 

materiál podrobněji. Doc. Černohorská informovala o předloženém materiálu, o procesu 

přípravy tohoto dokumentu, o proběhlých jednáních s jednotlivými grémii vč. Komise 

pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE, a vypořádání připomínek.  

Dr. Bělina předal následně slovo dr. Michalu Kleprlíkovi, který vystoupil za Komisi 

pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE a podrobně informoval o výsledcích a průběhu jednání 

k tomuto dokumentu. 

Následovala diskuse, ve které vystoupili doc. Culek, Mgr. Lavrenčíková, dr. Michal Kleprlík, 

Bc. Vrubel, dr. Šándorová a dr. Michálek. Diskutováno bylo např. vypořádání připomínek 

komise pro studium a tvůrčí činnost k tématu SAFE UPCE, alokace finančních prostředků 

PPSŘ a výše částky určené na jednotlivé fakulty, motivace nových pracovníků UPCE a výše 

mzdových tarifů, evaluace výuky a aktualizace informací v systému STAG. Proběhla podrobná 

diskuse a na dotazy postupně odpověděli rektor prof. Čapek, doc. Černohorská a doc. Veselý. 

Debatu doplnili dr. Bělina a doc. Jaroslav Kleprlík. 

Po ukončení diskuse se přistoupilo k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil Plán realizace Strategického 

záměru Univerzity Pardubice pro rok 2025 v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 4 PROTI, 6 SE ZDRŽELO. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 
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6. Vyhlášení doplňovacích voleb ve volebním celku Fakulty zdravotnických studií, 

Dopravní fakulty Jana Pernera a Fakulty filozofické Univerzity Pardubice. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 6 a vysvětlil důvod doplňovacích voleb. Do vyhlášení doplňovacích 

voleb byla mimo původní program zařazena také Fakulta filozofická UPCE na základě 

požadavku předsedkyně senátu FF UPCE, Mgr. Lavrenčíkové. 

Podle platného Volebního řádu AS UPCE byla navržena pětičlenná hlavní volební komise 

AS UPCE pro tyto doplňovací volby a byl navržen volební interval, ve kterém se volby budou 

konat. Fakultní senáty si pak ustanoví dílčí volební komisi, určí způsob hlasování 

(listinný/elektronický) a konkrétní dny, kdy se volby uskuteční. 

 

Návrh volebního intervalu: 24. březen 2025 až 4. duben 2025. 

 

Návrh hlavní volební komise: 

 

Mgr. Alena Pozdílková, Ph.D.  

Mgr. Jindra Lavrenčíková 

Bc. Marek Manojlín 

Mgr. et Mgr. Ondřej Podeszwa 

JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 

 

K předloženému návrhu nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, tedy dr. Bělina vyzval 

k tajnému hlasování o jménech. 

 

Výsledek tajného hlasování o jménech: 

 

Jméno, příjmení, titul Počet hlasů 

PRO 

Počet hlasů 

PROTI 

Počet hlasů ZDRŽEL 

SE HLASOVÁNÍ 

Mgr. Alena Pozdílková, Ph.D.  

 

34 0 2 

Mgr. Jindra Lavrenčíková 

 

32 1 3 

Bc. Marek Manojlín 

 

32 0 4 

Mgr. et Mgr. Ondřej Podeszwa 

 

34 0 2 

JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 

 

34 0 2 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice vyhlašuje doplňovací volby ve volebním celku 

Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice, Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

a Dopravní fakulty Jana Pernera Univerzity Pardubice v termínu od 24. března 2025 

do 4. dubna 2025. Akademický senát Univerzity Pardubice ustavuje hlavní volební komisi 

pro tyto volby ve složení: Mgr. Alena Pozdílková, Ph.D., Mgr. Jindra Lavrenčíková, Bc. Marek 

Manojlín, Mgr. et Mgr. Ondřej Podezswa, JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 

 



Akademický senát Univerzity Pardubice, Studentská 95, Pardubice 532 10                                         5 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh na usnesení byl přijat. 

 

7. Návrh I. změn Statutu Fakulty filozofické Univerzity Pardubice. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 7 a požádal o představení bodu předkladatelku návrhu, předsedkyni 

AS FF Mgr. Lavrenčíkovou, garantem dokumentu je děkan Fakulty filozofické UPCE, 

doc. Kubeš. Návrh I. změn Statutu Fakulty filozofické UPCE je předkládán se souhlasným 

stanoviskem rektora UPCE. 

S úvodním slovem vystoupila Mgr. Lavrenčíková, která následně předala slovo proděkanovi 

pro vědu a zahraničí FF, dr. Hanulíkovi. Dr. Hanulík představil návrh a podrobně zdůvodnil 

a obeznámil přítomné se změnami, ke kterým dochází. Mgr. Lavrenčíková informovala 

o projednání tohoto materiálu v AS FF. 

Dr. Šmíd vystoupil se stanoviskem Legislativní komise AS UPCE. Sdělil, že Legislativní 

komise AS UPCE projednala a doporučuje návrh k přijetí. 

 

Dr. Bělina konstatoval, že k materiálu obdržel souhlasné stanovisko rektora a otevřel diskusi. 

Nikdo však nevznesl žádný dotaz ani připomínku, tedy dr. Bělina vyzval senátory k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil Návrh I. změn Statutu Fakulty 

filozofické Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 36 senátorů. 

Výsledek hlasování: 34 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh na usnesení byl přijat. 

 

8. Různé. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 8 a nejprve podrobněji informoval o setkání Fóra předsedů 

akademických senátů, které již avizoval v bodě 4. Na tomto setkání byly diskutovány 

především otázky nové legislativy a její dopady. Podrobně představil změny v rámci Novely 

vysokoškolského zákona, zmínil např. reformu doktorského studia a problematiku doktorského 

příjmu, tzv. „hlídáčkovné“ nebo přeměnu NAÚ na NAÚ pro terciální vzdělávání. Dále pak 

dr. Bělina vyzval k podávání návrhů na zástupce studentů v Radě pro vnitřní hodnocení UPCE. 

Následně dr. Bělina vyzval k diskusi. 

 

15:33 senát opustili Mgr. Michal Kleprlík, Ph.D. a Bc. Marek Manojlín (celkem 34 senátorů, 

21 prezenčně, 13 online). 

 

V debatě se o slovo přihlásili s problematikou přístupu zaměstnanců do e-mailové schránky 

a do systému STAG Mgr. Rozen a doc. Culek. Na jejich žádost je dotaz uveden v zápisu 

ze zasedání AS UPCE a požadována odpověď od rektora UPCE na příštím zasedání AS UPCE.  

Uvedení senátoři žádají rektora UPCE o prověření možnosti, jak po přechodnou dobu zachovat 

přístup zaměstnanců, kterým skončil pracovní poměr na UPCE, do e-mailové schránky, 
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případně do systému STAG. Zda je tato možnost technicky a legislativně možná, a případně 

také uvedení informace, jaká je výše finančních prostředků, která by na toto řešení musela být 

vynaložena. Do debaty se zapojil, kromě rektora prof. Čapka, také doc. Fischer. Dr. Bělina 

diskusi uzavřel s tím, že odpověď rektora k řešení této problematiky bude diskutována na 

příštím zasedání AS UPCE. 

S dalšími dotazy v diskusi vystoupili doc. Jaroslav Kleprlík a dr. Michálek. Otázky se týkaly 

aktualizace informací v systému STAG a minimální výše příjmu doktorandů. Na dotazy 

odpověděl rektor prof. Čapek a prorektor doc. Veselý. 

Dále vystoupil Bc. Vrubel, který informoval o proběhlých volbách předsednictva Studentské 

rady Univerzity Pardubice (SRUPa). Sdělil, že složení předsednictva SRUPa zůstává beze 

změny. 

 

V bodě Různé již nebyly položeny žádné další dotazy, nikdo další se nepřihlásil o slovo, tedy 

předseda AS UPCE dr. Bělina zasedání ukončil. Sdělil, že příští zasedání AS UPCE se bude 

konat dne 18. března 2025. 

 

Poté poděkoval všem přítomným za účast a zasedání AS UPCE bylo tímto ukončeno. 

 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE      

 


